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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 175 af 18. november 2014 (alm. del). Spørgsmålet 
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Spørgsmål 

Overvejer ministeren en ordning, hvorefter de enkelte kommuner kan blive kompenseret 

for de likviditetsproblemer, som kommunerne får, fordi restancerne ikke kan blive op-

krævet? 

 

Svar 

Nej, det gør jeg ikke, og det skyldes, at jeg ikke er enig i spørgsmålets præmis om, at de 

kommunale restancer ikke kan blive opkrævet. 

 

På trods af de aktuelle udfordringer for inddrivelsesarbejdet er der i de første 9 måneder 

af 2014 (januar til september) inddrevet kommunale restancer på 484 mio. kr. I samme 

periode har der været en tilgang af kommunale restancer på 717 mio. kr. Det svarer til en 

indbetalingsprocent på 68 mod 45 pct. i gennemsnit for alle offentlige restancer.  

 

Som oplyst i besvarelsen af spørgsmål 174 (alm. del) udgjorde de samlede kommunale 

restancer 2.950 mio. kr. ved udgangen af september 2014, hvoraf den kommunale andel 

af restancerne efter statsrefusion udgjorde ca. 2,2 mia. kr. Hertil kommer, at ca. 40 pct. af 

de samlede kommunale restancer er ikke inddrivelige, fordi de skyldes af restanter uden 

aktuel betalingsevne. 

 

Omend de samlede kommunale restancer er steget med knap 500 mio. kr. fra ultimo 2012 

til september 2014, er der ikke tale om en dramatisk stigning. Og det er ikke ensbetyden-

de med, at pengene er tabt, idet en del af restancerne senere vil blive inddrevet med tillæg 

af påløbne renter. 
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